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A magyarkanizsai község alacsonyabban fekvő falvaiban, elsősorban Horgoson, Martonoson és Kispiacon, egyre nagyobb gondot 
okoznak a belvizek. Utóbbiban a falu 30 százalékát érintik. Kispiacon nem csak a külterületeken, hanem a falu központjában is gondo-
kat okoz a víz. Udvarokat, kerteket öntött el, sőt már néhány család gazdasági épületeibe is behatolt. Közöttük van Kovács Rudolf is.

– Hátul már elöntötte a kertünket, de befolyik a fészerbe, a disznóólba, a darálóba, mindenhova. A szomszédnak majdnem a szobájá-
ba, konyhájába is. Hiába nyomatjuk ki hetente, ez talajvíz és visszajön. Elvezető kanálist sem tudunk ásni, mert be van építve minden, 
ezért búvárpumpával próbáljuk nyomatni, mást nem igazán tudunk tenni. Korábban is előfordult már, hogy nyáron pár hónapig állt a 
kertben vagy az udvarban a víz, de ilyen sokáig, mint most, még tán soha. A kertben már csak mogyorófák vannak, azok még elviselik 
a felesleges vizet, de veteményest már régóta nem tartunk, mert a belvízveszély miatt nem érdemes. 

A falu hiába rendelkezik saját bevételi forrásokkal, a törvényes rendelkezések miatt nem tudja pénzét a belvízgondok mielőbbi or-
voslására fordítani – nyilatkozta Szarapka Ede, Kispiac helyi közösség tanácsának alelnöke.

– Jelen pillanatban a köztársasági törvények módosításával a helyi közösségeknek előre kell tervezniük a beruházásokat, közbesze-
reztetniük kell, ezért most hiába van pénzünk, nem költhetjük a belvízvédelemre. Amennyiben most  írnánk ki a közbeszerzést az utak 
vagy a kanálisok tisztítására, majd csak másfél hónap múlva tudnánk nekifogni, miközben ott van a számlán a pénzünk. Ez a helyzet 
tulajdonképpen még a nyár végén kezdődött az intenzív esőzésekkel. Már a betakarítást is nehéz volt elvégezni, úgyhogy az emberek 
nagyon megküzdöttek már akkor is. A falu külső területei akkor teljesen tönkre mentek, az utaink járhatatlanná váltak.

A falu vezetése Magyarkanizsa önkormányzatához fordult segítségért, amely a belvíz-elhárítási munkákba azonnal bevonta a zentai 
DTD vízgazdálkodási vállalat szakembereit és munkagépeit.

– Egy lehetőségünk maradt, mégpedig hogy a községi mezőgazdasági tárcánál lobbizzunk, és mindent megpróbáljunk bevetni, hogy 
segítsenek. Hála Istennek, segítettek is, mert a DTD szakemberei három napot kint voltak a terepen, felmérték a helyzetet és elkészítet-
ték a tervet, ami alapján dolgozni tudnak. A DTD annyira korrekt volt, hogy a lecsapolási díjból hajlandó szanálni a problémákat, ami 
így sem a községnek, sem a helyi közösségnek nem kerül plusz pénzébe. Jelen pillanatban egy főkanális tisztítása van folyamatban. Ez 
a munka körülbelül egy hét alatt befejeződik, majd a munkagépekkel a legjobban érintett területre fognak vonulni, hogy az úgynevezett 
Kispiac–Horgos–Martonos háromszögben lévő, házsorokkal betelepített tanyavilág egyre égetőbb belvízproblémáját is megoldjuk, 
ahol nem csak, hogy nem lehet a házakat megközelíteni, de akadnak olyan háztartások, ahol a víz miatt már a jószágot is ki kellett 
vezetni az istállóból.

Négy évvel ezelőtt a helyi közösség pénzelésével és a polgárok teljes körű összefogásával a faluban kiépítették az utcai csapadékvíz-
elvezető rendszert.

– Az utcai vízelvezető hálózat szépen funkcionál. Nincsenek telítődve az árkok, de a belvíznek a szintje annyira magas, hogy az 
alacsonyabban fekvő kertrészek és melléképületek körül már ott van a víz. Noha az emberek találékonyak és segítenek egymásnak, 
joggal várják a segítséget tőlünk, a helyi közösségtől is, hogy ezt az áldatlan állapotot valahogy átvészeljük és megoldjuk. Irgalmatlan 
nagy feladat vár ránk és a községre is, ha majd a víz picit visszahúzódik – nyilatkozta Szarapka Ede.  

Az idősebb kispiaciak úgy vélik, ha huzamosabb ideig nem lesz eső és a belvíz is elkezd visszahúzódni, akkor is több hónapra lesz 
szükség, hogy az elöntött kertek, udvarok használhatók és járhatók, a mezőgazdasági földterületek pedig megművelhetőek legyenek.
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